吉林农业大学学报 2011, 33(4) 418-423 DOI: CNKI: 22-1100/S.201104 ISSN: 1000-

5684 CN: 22-1100/S

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

论文

饲粮中添加氨基酸对乌苏里貉生长性能及血液生化指标影响

刘凤华, 李光玉, 钟伟, 孙伟丽, 王凯英, 鲍坤

中国农业科学院特产研究所,吉林132109

摘要:

选取9周龄体质量相近、健康状况良好的雄性乌苏里貉108只,随机分为9个处理组,每组12只,试验采用3×3双因 子试验设计,蛋氨酸添加水平分别为M1(0)、M2(0.15%)、M3(0.30%),赖氨酸添加水平分别为L1(0)、L2 (0.20%)、L3(0.40%),研究不同氨基酸添加水平对貉生长性能、部分血液生化指标及血清游离氨基酸含量的影响。结果表明:不同蛋氨酸添加水平对貉的平均日增重、平均日采食量、料重比均有显著影响(P<0.05),平均日增重、平均日采食量随蛋氨酸添加水平的升高而升高,料重比随蛋氨酸添加水平的升高而下降。不同蛋氨酸、赖氨酸添加水平对貉白蛋白、血清尿素氮、血清游离氨基酸含量影响显著(P<0.05)。不同赖氨酸添加水平对貉生长性能影响不显著(P>0.05)。

关键词: 蛋氨酸 赖氨酸 乌苏里貉 生长性能 生化指标

Effects of Supplemental Amino Acid in Diets on Growth Performance and Content of Blood Biochemical Parameters of NyctereutesprocyonoidesM.

LIU Feng-hua, LI Guang-yu, ZHONG Wei, SUN Wei-li, WANG Kai-ying, BAO Kun

Institute of Special Economic Animals and Plants, Chinese Academy of Agricultural Sciences, Jilin 132109, China

Abstract:

One hundred and eight male raccoon dogs at 9 weeks of age with similar body weight and good physical status were randomly allotted to nine treatment groups, and each group had 12 raccoon dogs. The test studied effects of different diets with methionine and lysine on growth performance, biochemical parameters and serum free acids. 3 (three methionine levels, M1:0, M2:0 15%, M3:0 30%)×3(three lysine levels, L1:0, L2:0 20%, L3:0 40%), two factor experimental design. The results were as follows: Low protein diet supplemented with appropriate concentration of methionine and lysine could significantly improve average daily gain(ADG) and average daily feed intake(ADFI) of growing raccoon dogs(P<005). Different levels of methionine had significant effect on ADG, ADFI and average daily feed intake / average daily gain(F / G) of growing raccoon dogs(P<0.05): ADG and ADFI were improved but F / G was decreased. Different levels of methionine and lysine added in diets had significant effect on albumin(ALB) and blood urea nitrogen (BUN) and serum free amino acids (P<0.05). However, different supplemental lysine levels didn' t affect growth performance significantly (P>0.05).

Keywords: methionine lysine Nyctereutes procyonoides M. growth performance biochemical parameter

收稿日期 2010-04-19 修回日期 网络版发布日期

DOI: CNKI: 22-1100/S.201104

基金项目:

科技部公益性行业(农业)科研专项(200903014),国家科技支撑计划项目(2006BAD14B07-5-5)

通讯作者:

作者简介: 刘凤华|女|硕士|研究方向: 经济动物营养与饲料。

作者Email:

参考文献:

扩展功能

本文信息

- Supporting info
- ▶ PDF(343KB)
- ▶[HTML全文]
- ▶参考文献[PDF]
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶引用本文
- ▶ Email Alert
- ▶文章反馈
- ▶浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- ▶蛋氨酸
- ▶赖氨酸
- ▶乌苏里貉
- ▶生长性能
- ▶生化指标

本文作者相关文章 PubMed

验证码

4718

Copyright by 吉林农业大学学报

反馈

标题